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Kommunfullmäktige 2012-09-03  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 

Plats och tid Kommunhusets tingssal månaden den 3 september 2012, kl 
18.30-22.00. Ajournering mellan kl 19.30-19.45. 

 

Beslutande Se Bilaga 
 
 
 
 
 
 
 

Övriga deltagande  Stellan Lindeberg, tf kommunchef   
 Agneta Rodriguez, nämndssekreterare 
 Henrik Nilsson, Förpacknings- och Tidningsinsamlingen, § 108 
 Lars Lundgren, ÖSK, § 108 
 Elin Svensson, ÖSK, § 108 
 Victoria Schön-Månsson, ekonomiansvarig, § 109 
 Staffan Svensson, ÖSK, § 112-113 
  
 

 
 

Utses att justera Diana Bergeskans (S) och Monika Olsberg (M)    
 
Tid och plats för justering Måndagen den 10 september 2012 kl 16.00    

 
 
 
Underskrifter Sekreterare  ............................................................ Paragrafer 105 - 124 
  Agneta Rodriguez 

 
 Ordförande  ............................................................................................................. 
  Anders Ek §§ 105-111, 114-124 Gunilla Schollin-Borg §§ 112-113 
 
 Justerande    ............................................................................................................. 
  Diana Bergeskans  Monika Olsberg 
_________________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige    

 
Sammanträdesdatum  2012-09-03  
 
Datum för anslags uppsättande  2012-09-12 Datum för anslags nedtagande 2012-10-04 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   
 
Underskrift   ............................................................ 
 Agneta Rodriguez 
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 KF § 105   DNR: KU.2012.94  

 
 

Godkännande av dagordning  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Dagordningen godkännes. 
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Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort  

Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella anslagstavla, 
annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga kallelser till 
samtliga ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit kallelsen för 
kännedom. 
 
Ordföranden informerar om att några av fullmäktiges ledamöter inte fått 
kallelsen i tid på grund av försening i Postens distribution. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Fullmäktige ger sitt godkännande. 
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 KF § 107   DNR: KU.2012.16  

 
 

Allmänhetens frågestund  

Inga frågor ställs. 
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 KF § 108   DNR: KU.2012.163  

 
 

Information från Förpacknings- och tidningsinsamlingen  

Vid dagens sammanträde informerar Henrik Nilsson från Förpacknings- och 
Tidningsinsamlingen (FTI) om företagets övergripande arbete med att se till 
att förpackningar och tidningar samlas in och återvinns i Sverige. I Högsby 
kommun finns återvinningsstationer på nio platser. Kommunernas uppgift i 
samarbetet med FTI är att bryta ner den kommunala avfallsplanen, bevaka 
avfallshanteringen, anvisa mark, informera hushåll, utöva tillsyn över 
insamlingssystemet.  

Fullmäktige ges tillfälle att ställa frågor. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Fullmäktige tackar för informatinen. 
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 KF § 109   DNR: KU.2012.95  

 
 

Information om budget 2013-2015     
Ekonomiansvarig Victoria Schön-Månsson presenterar budgetberedningens 
förslag till budget 2013-2015, justeringar som föreslås i driftbudgeten, 
resultatbudget, låne- och borgensramar och nyupplåning. Kommunstyrelsen 
kommer att behandla budgetförslaget den 11 september och fullmäktige tar 
beslut den 1 oktober. 
 
Fullmäktigeledamöterna får tillfälle att ställa frågor. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Informationen läggs till handlingarna. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras mellan kl 19.30-19.45. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   Ekonomi 
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 KF § 110   DNR: KU.2012.159  

 
 

Extra underhållsåtgärder 2012    
I Östra Smålands kommunalteknikförbunds (ÖSK´s) budgetäskanden för 
2013 framgår det att det finns ett stort akut underhållsbehov både på 
kommunala gator och kommunala fastigheter. Med anledning av att 
kommunen prognostiserar ett stort överskott i innevarande års resultat finns 
det möjlighet att avsätta budgetmedel redan i år för att åtgärda de mest akuta 
underhållsbehoven. Med nuvarande resultatprognoser för 2012 kan 2,0 mkr 
avsättas för dettta ändåmål och kommunen uppnår ändock de finansiella 
målen för 2012. 
 
De mest akuta underhållsbehoven finns enligt diskussioner med ÖSK inom 
asfaltering, fastighetsunderhåll på fröviområdet samt inom de kommunala 
lekplatserna.   
 
Ledamoten Jonas Erlandsson (S) föreslår att en översyn görs avseende 
behovet av underhåll av kommunens fastighetsbeståndet och att en 
prioriteringslista upprättas över de objekt som är i mest behov av underhåll. 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
2,0 mkr avsätts i ÖSK´s driftbudget 2012 för asfaltering, fastighetsunderhåll 
på fröviområdet samt inom de kommunala lekplatserna. Finansering sker 
via kommunens rörelsekapital.  
 
ÖSK får i uppdrag att upprätta en analys av fastighetsbeståndet. 
Redovisning sker till kommunstyrelsen under hösten. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Beslutsexpediering 
ÖSK 
Ekonomi 
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Regionförbundets årsredovisning 2011   
Regionförbundet har inkommit med en begäran att medlemmarna beviljar 
förbundet ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2011. Förbundets revisorer 
tillstyrker att Regionförbundets styrelse och de förtroendevalda beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2011. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Regionförbundets styrelse beviljas ansvarsfrihet avseende verksamhetsåret  
2011. 
 
Jäv 
Stihna Johansson-Evertsson (C) och Jonas Erlandsson (S) anmäler jäv och 
deltar varken i handläggning eller beslut i ärendet.  
 
 
 
Beslutsunderlag 
Ansvarsfrihet för 2011 (inkl revisionsberättelse o granskningsrapport) 2012-05-25 
Årsredovisning 2011 2012-05-25 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   Regionförbundet 
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 KF § 112   DNR: KU.2012.69  

 
 

Kommunalt driftbidrag till fristående vägsamfälligheter i Högsby 
kommun   
I Högsby kommun finns, enligt Trafikverkets sammanställning av enskilda 
vägar för år 2011, nitton (19) fristående vägsamfälligheter med en 
sammanlagd väglängd av ca 10,2 mil. Samfälligheterna sköter själva 
sommarunderhållet av vägarna och Högsby kommun/ÖSK sköter 
vinterväghållningen. Vägsamfälligheterna erhåller bidrag för vägunderhållet 
från Trafikverket för både sommar- och vinterväghållning.  
 
Samfälligheterna får från Trafikverket ca 210,0 tkr i bidrag för att sköta 
vinterväghållningen. Pengarna behålles i sin helhet av samfälligheterna trots 
att Högsby kommun/ÖSK sköter och bekostar all vinterväghållning. Utöver 
detta ska fristående vägsamfälligheter få ett bidrag från Högsby 
kommun/ÖSK, enligt beslut i KF § 128, 2001-09-27, med 5 % av beräknad 
driftskostnad.  

Gatuavdelningens yttrande och förslag: 

I många kommuner ansvarar en vägsamfällighet för både sommar- och 
vinterunderhåll av sina vägar. Samfälligheten får bidrag från Trafikverket 
med ca. 60-65 % av beräknad driftskostnad och berörd kommun ger oftast 
bidrag till samfälligheten med ca. 25-30 % av Trafikverkets beräknade 
kostnad gällande  sommar- och vinterunderhåll. Resterande medel till 
driften av vägarna svarar samfälligheten själv för.  
 
I ovanstående ärendebeskrivning framgår att fristående vägsamfälligheter i 
Högsby kommun inte får något direkt kommunalt bidrag för driften och 
skötseln av vägarna. 
 
Högsby kommun har i stället valt att sköta och bekosta vinterväghållningen 
åt samfälligheterna och samtidigt låta samfälligheterna behålla det statliga 
bidraget för vinterväghållning. Dessutom får vägsamfälligheterna ett 
kommunalt bidrag med 5 % av Trafikverkets beräknade driftskostnad. 
 
Den, av Trafikverket, beräknade kostnaden för att sköta vinterväghållningen 
åt de fristående vägsamfälligheterna i Högsby kommun är för närvarande ca. 
330,0 tkr. Summan (330,0 tkr) överstiger det bidrag som normalt skulle ha 
betalats från kommunen till samfälligheterna för sommarunderhåll med ca. 
130,0 tkr. Genom att ytterligare ersätta vägsamfälligheterna med 5 % av den 
beräknade driftskostnaden innebär en överkompensation. 
 
Gatuavdelningen anser att de fristående vägsamfälligheterna har en god 
kostnadstäckning, i form av det statliga driftbidraget och att Högsby 
kommun/ÖSK ansvarar för och bekostar vinterväghållningen, för sina 
åtaganden gällande sommarunderhållet av vägarna och inte ytterligare 
behöver kompensation i form av det 5 %-iga driftsbidraget. 
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 KF § 112   DNR: KU.2012.69  
 

 
Förbundsdirektionen beslutade 2012-05-08, 49 att godkänna 
gatuavdelningens förslag att upphäva beslut i KF § 128, 2001-09-27, 
gällande driftbidrag till fristående vägsamfälligheter. Upphävandet föreslås 
gälla från och med 2012-06-30.  
 
Förbundsdirektionen beslutar vidare föreslå kommunfullmäktige i Högsby 
kommun att besluta att upphäva kommunfullmäktiges beslut § 128,  
2001-09-27, gällande driftbidrag till fristående vägsamfälligheter. 
Upphävandet föreslås gälla från och med 2012-06-30. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) föreslog på 
kommunstyrelsens sammanträde 2012-05-15 att en dialog hålls med 
vägsamfälligheterna innan beslut i ärendet fattas. 

Kommunstyrelsen beslutade i § 136 att behandla ärendet på 
kommunstyrelsens extra sammanträde 2012-06-11. 
 
Kommunchefen fick i uppdrag att kontakta jurist. 
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Kommunfullmäktiges beslut § 128, 2001-09-27, gällande driftbidrag till 
fristående vägsamfälligheter upphävs. Upphävandet gäller från och med 
2012-09-30. 
 
Jäv 
Anders Svensson (M), Kjell Front (C), Lars-Willy Johansson (C), Marcus 
Schön (M) och Anders Ek (C) anmäler jäv och deltar varken i beslut eller 
handläggning i ärendet. 

 
 
 
Beslutsunderlag 
ÖSK FD § 49, 2012-05-08.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
ÖSK 
Ekonomi 
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Regelverk för upprustnings-/nybyggnadsbidrag till enskilda vägar i 
Högsby kommun 
Förbundsdirektionen för Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
beslutade 2012-05-08, § 48/2012 att godkänna gatuavdelningens förslag till 
”Regler för kommunalt upprustnings-/nybyggnadsbidrag till fristående 
vägsamfälligheter i Högsby kommun”. Förslaget föreslås träda i kraft 2013-
01-01. 
 
Förbundsdirektionen beslutar vidare att föreslå kommunfullmäktige i 
Högsby kommun besluta: 
 
- att godkänna förslaget till ”Regler för kommunalt upprustnings-

/nybyggnadsbidrag till fristående vägsamfälligheter i Högsby kommun”.  
Förslaget föreslås träda i kraft 2013-01-01 samt 

 
- att upphäva kommunfullmäktiges beslut 2001-09-27, § 128, gällande 

upprustnings-/nybyggnadsbidrag till enskilda vägar med kompletterande 
kommunfullmäktiges beslut 2010-09-06, § 129 samt 

 
- att till 2013 års budget gällande enskild väghållning avsätta 300,0 tkr att 

användas till upprustnings-/nybyggnadsinsatser på det enskilda vägnätet. 
 

Ärendebeskrivning 
Förbundsdirektionen för Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
beslutade 2011-03-08, § 44/2011 att uppdra till ÖSK att göra en översyn av 
Högsby kommuns regelverk för upprustnings-/nybyggnadsbidrag till 
enskilda vägar i Högsby kommun. 
 
Inom Högsby kommun finns enligt Trafikverkets sammanställning för år 
2011 totalt 52 vägsamfälligheter med en sammanlagd väglängd av cirka 20 
mil. 19 av dessa samfälligheter är så kallade fristående vägsamfälligheter 
med egen styrelse och som erhåller statligt bidrag för drift och underhåll av 
vägar ingående i samfälligheten. Den sammanlagda väglängden för de 
fristående vägsamfälligheterna är cirka 10 mil.  
 
Nuvarande regelverk, beslutat av fullmäktige i Högsby kommun 2001-09-
27, § 128 lyder: 
 
Iståndsättning/byggande 
 
- Kommunalt bidrag kan endast utgå när statligt bidrag är beviljat. 

 
- Framställan om kommunalt bidrag görs till kommunfullmäktige genom 

verksamhetsansvarig kommunal nämnd. 
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- Kommunalt bidrag utgår maximalt med mellanskillnaden mellan 

bidragsgrundande kostnad och totalt erhållet bidrag. 
 
Tekniska utskottet föreslog i förslag 2010-02-17, § 19 följande förändringar: 
1) Bidrag till vägföreningar 
Kommunfullmäktige beslutade, 2001-09-27 § 128 följande: 
”Framställan om kommunalt bidrag görs till kommunfullmäktige genom 
verksamhetsansvarig kommunal nämnd.” 
 
Kommunfullmäktige bör upphäva detta beslut. I delegationsordningen är 
detta delegerat till verksamhetschefen för hård sektor.  
 
Kommunfullmäktige upphävde 2010-09-06, § 129 del av beslut 2001-09-27 
§ 128 gällande ”Bidrag till vägföreningar” i enlighet med tekniska utskottets 
förslag. 
 
Gatuavdelningens yttrande och förslag: 
Nu gällande regelverk för kommunalt bidrag till upprustnings-
/nybyggnadsinsatser på det enskilda vägnätet har varit föremål för 
diskussion och olika tolkningar av regelverket har framförts. 
Gatuavdelningen menar att det enskilda vägnätet är av synnerligen stor vikt 
för landsbygden och dess utveckling.  
Att skapa klara och entydiga regler för kommunalt bidrag till upprustnings-
/nybyggnadsinsatser på det enskilda vägnätet är viktigt.  
Att fristående vägsamfälligheter tar en viss del av kostnaderna för 
upprustnings-/nybyggnadsinsatserna är vanligt förekommande i flertalet 
andra kommuner.  
 
Förslag: 
 
Regler för kommunalt upprustnings-/nybyggnadsbidrag till fristående 
vägsamfälligheter i Högsby kommun 
 
- Kommunalt bidrag kan endast utgå när statligt bidrag är beviljat. 

Ansökan från vägsamfälligheten om kommunalt bidrag ska göras innan 
upprustnings-/nybyggnadsarbetet påbörjats. 

 
- Bidraget ska vara 17,5% av Trafikverkets godkända bidragsgrundande 

kostnad. 
 

- Framställan om kommunalt bidrag ska göras till Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund. 

 
- Beslut om utbetalning av upprustnings-/nybyggnadsbidrag till fristående 

vägsamfälligheter fattas av Östra Smålands Kommunalteknikförbund. 
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- Framställan om kommunalt bidrag ska hänskjutas till nästkommande år 

om budgeterade medel för upprustnings-/nybyggnadsbidrag för 
innevarande år är förbrukade. 

_____ 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) föreslår att sista 
regeln kompletteras med följande tillägg: Vid angelägna ärenden har 
direktionen möjlighet att äska ytterligare medel från kommunstyrelsen i 
Högsby kommun.  
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Upprättat förslag till ”Regler för kommunalt upprustnings-
/nybyggnadsbidrag till fristående vägsamfälligheter i Högsby kommun”, 
med tillägget ”Vid angelägna ärenden har direktionen för Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund möjlighet att äska ytterligare medel från 
kommunstyrelsen i Högsby kommun”, bifalles.  Förslaget träder i kraft  
2013-01-01. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 2001-09-27, § 128, gällande upprustnings-
/nybyggnadsbidrag till enskilda vägar med kompletterande 
kommunfullmäktiges beslut 2010-09-06, § 129, upphävs. 

 
Till 2013 års budget gällande enskild väghållning avsätts 300,0 tkr att 
användas till upprustnings-/nybyggnadsinsatser på det enskilda vägnätet. 
 
Jäv 
Anders Svensson (M), Kjell Front (C), Lars-Willy Johansson (C), Marcus 
Schön (M) och Anders Ek (C) anmäler jäv och deltar varken i beslut eller 
handläggning i ärendet. 
 
 
Beslutsunderlag 
KF § 128, 2001-09-27.pdf  
KF § 129, 2010-09-06.pdf  
ÖSK FD § 48, 2012-05-08.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
ÖSK 
Ekonomi 
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Nytt kartprogram   
Kommunens samlade digitala kartverk består av fyra olika typer av data. 
1. kommunens egen storskaliga primärkarta som omfattar sju tätorter. 
2. Lantmäteriets kommuntäckande fastighetskarta som nyttjas genom  
 licensupplåtelse. 
3. kartskikt inhämtade från olika externa producenter, tex länsstyrelsen. 
4. egenproducerad data, tex. brunnar, översiktsplan, detaljplaner,  
 ledningar mm. 
 
Alla dessa typer av data hanteras, produceras och presenteras i ett 
kartdatasystem (GIS-system). 
 
De senaste åren har användandet av digitala kartor ökat kraftigt i samhället. 
Många olika aktörer levererar kartor till en mängd olika tjänster på Internet, 
GPS-utrustningar mm och detta har resulterat i att allmänheten börjar bli 
van vid att det ska gå att söka information via kartor. Därmed ökar också 
kraven på informationstjänster. 
 
Efterfrågan på de tjänster kommunen kan tillhandahålla inom området ökar 
från dag till dag och det är från både kommuninvånare, besökande, andra 
myndigheter, konsulter, entreprenörer och internt inom den kommunala 
förvaltningen som krav på tydlig och korrekt geografisk information ställs. 
 
Högsby kommun har i dagsläget en ganska väl fungerande kombination av 
kartdata, programvaror och teknisk utrustning för att producera, leverera och 
presentera kartdata både digitalt och som utritade papperskartor i både stora 
och små format.  
 
För att kunna upprätthålla en hög servicenivå måste förändringar göras, och 
för att kunna tillhandahålla efterfrågade tjänster behövs resurser. 
 
Under många år har det funnits budgetmedel avsatta i ett GIS-konto. Detta 
konto har täckt löpande kostnader såsom programlicenser, supportavtal, 
löpande externa tjänster, mindre reparationer och visst deltagande i kurser 
och konferenser. Det finns därutöver ett investeringsbehov i nya 
programvaror, ökade underhållskostnader och ett behov att lyfta 
primärkartverket till en acceptabel bruksnivå. 
 
Programvaror 
Under den första hälften av 2000-talet gjordes investeringar i programvaror 
för att börja hantera digitala kartor. En partiell digitalisering av primärkartan 
utfördes av Metria då mindre än 20% av kartinformationen digitaliserades. 
Programvarorna som inköptes då utvecklas inte längre och behöver bytas ut. 
I samband med byte av GIS-system tillkommer kostnader för utbildning och 
migration av databaser. 
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Kartverk 
Det har inte gjorts någon omfattande investering i det storskaliga 
primärkartverket sedan 1988. I samband med att Lantmäteriet och de flesta 
svenska kommuner och länsstyrelser för närvarande byter till ett mera 
globalt anpassat koordinatsystem så är det nödvändigt med en investering i 
kommunens kartverk. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
150 000 kronor avsätts ur årets budget för ett nytt kart- och GIS-system.  
 
Finansering sker från kommunens rörelsekapital. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
GIS-ansvarig 
Ekonomi 
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Tillsyn av försäljning av tobak, folköl och vissa receptfria läkemedel   
Högsby kommun har framtill 2011 haft ett tillsynsavtal kring rubricerade 
frågor förutom läkemedelstillsynen med Oskarshamns kommun. Efter 
Oskarshamns avtalsuppsägning med Högsby kommun har frågorna inte 
kunnat hanteras vare sig internt eller med extern hjälp. Någon tillsyn av 
försäljningen av receptfria läkemedel har heller inte utförts. Denna lag om 
receptfria läkemedel tillkom 2009 och innebär att detaljhandeln får sälja 
vissa receptfria läkemedel. Läkemedelverket har det egentliga 
tillsynsansvaret för denna försäljning medan kommunerna skall kontrollera 
efterlevnaden av lagen enligt § 20 i denna lag. Kommunen har inte skött 
denna uppgift hittilldags. Beträffande kommunal tillsyn av 
tobaksförsäljningen regleras denna i tobakslagen § 19 a och för folkölet sker 
tillsynen enligt 9 kapitlet alkohollagen. 
 
Omfattning 
Idag har kommunen 7 försäljningsställen för receptfria läkemedel samt 11 
försäljningsställen för folköl och tobak. Kommunen har rätt till att ta ut 
avgifter för tillsyn och kontroll. 
 
Organisation 
Allmänt finns det olika modeller över hur landets kommuner organiserat sin 
tillsyn. Vissa har valt att organisera den under socialnämnden och sin 
alkoholtillsyn medan andra har valt att lägga den under miljö- och 
hälsoskydd med tanke på den samordning man kan få med 
livsmedelstillsynen, även om det är till synes olika lagstiftningar.  

Myndighetsnämnden beslutar 
att föreslå kommunfullmäktige besluta följande, 
 
att Myndighetsnämnden får ansvaret för tillsynen av läkemedels-, tobaks-, 
och folkölsförsäljningen och,  
 
att arbetsuppgifterna delegeras enligt upprättad delegationsordning till 
kommunens miljöinspektörer samt,  
 
att för tillsynsavgifterna tillämpas samma taxa som vid livsmedelstillsynen 
_____ 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Myndighetsnämnden får ansvaret för tillsynen av läkemedels-, tobaks-, och 
folkölsförsäljningen. 
 
Arbetsuppgifterna delegeras enligt upprättad delegationsordning till 
kommunens miljöinspektörer.  
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För tillsynsavgifterna tillämpas samma taxa som vid livsmedelstillsynen. 
_____ 
 
Yrkande 
Lars Elmborg (KD) föreslår, som tillägg till fullmäktiges beslut, att medel 
anslås i myndighetsnämndens budgeten för de nya arbetsuppgifterna som 
läggs på miljöinspektörerna. 
 
Gunilla Schollin-Borg (MP) föreslår att ärendet återremitteras för beredning 
av finansieringen av de nya arbetsuppgifterna. 
 
Ingemar Svanström (C) föreslår att fullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om fullmäktige vill avgöra ärendet idag eller om det ska 
återremitteras och finner att ärendet ska återremitteras. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för framtagande av förslag på 
hur de nya arbetsuppgifterna för miljöinspektörerna ska finansieras. 
 
 
Beslutsunderlag 
tillsyn av läkemedel m m.doc  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 
Beslutsexpediering 
   MN 
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Revidering av organisationstillhörighet avseende Brottsförebyggande 
rådet och Folkhälsorådet 
Kommunchefen har fått i uppdrag av kommunledningsutskottet 
(KU.2011.193) att utreda kultur-, fritid- och turismverksamhetens (KFT) 
organisation. Idag är verksamheten placerad under utbildningsutskottet och 
mjuk sektor. Ett alternativ som har diskuterats är att flytta över 
verksamheten till kommunledningsutskottet och kommunledningskontoret.  
 
Diskussioner har även förts kring att de tjänstemän som ansvarar för 
brottsförebyggande rådet (BRÅ) är placerade under Individ- och 
familjeomsorgen och de tjänstemän som ansvarar för folkhälsorådet är 
placerade under kultur-, fritids- och turismverksamheten, det vill säga under 
Mjuk sektor medan kommunledningsutskottet är BRÅ/Folkhälsoråd. Denna 
lösning är inte optimal där tjänstemännen och den politiska organisationen 
ej hänger ihop. Förslagsvis bör BRÅ-frågorna lyftas över till sociala 
utskottet och folkhälsofrågorna till utbildningsutskottet för att de på så sätt 
matchar tjänstemannaorganisationen. Utifrån detta resonemang är det bättre 
att KFT organisatoriskt blir kvar under Mjuk sektor. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
KFT-verksamheten blir även fortsättningsvis organiserat under Mjuk sektor.  
 
Socialutskottet övertar ansvaret för de brottsförebyggande frågorna och blir 
tillika BRÅ. Utbildningsutskottet övertar ansvaret för folkhälsofrågorna och 
blir tillika Folkhälsoråd. 
_____ 

Kommunfullmäktige beslutade 2009-10-29, § 164, att Brottsförebyggande 
rådet slås samman med Folkhälsorådet. Monica Olsberg (M) efterhör om det 
kommunfullmäktigebeslutet ska upphävas i och med kommunstyrelsens 
förslag. 

Yrkande 
Ingemar Svanström (C) föreslår att fullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag, men med tillägget att KF § 164/2009 upphävs. 

Ewa Engdahl (C) föreslår som tillägg till kommunfullmäktiges beslut, att 
kommunstyrelsen får i uppdrag att upprätta en analys på hur 
tjänstemannaorganisationen påverkas om BRÅ och Folkhälsorådet flyttas. 

Heléne Danielsson (KD) vill att ärendet utreds ytterligare för att få större 
klarhet i hur tjänstemannaorganisationen påverkas och föreslår att ärendet 
återremitteras.  
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och 
finner att fullmäktige vill att ärendet återremitteras. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet återremitteras. 

En analys ska upprättas på hur tjänstemannaorganisationen påverkas om 
BRÅ och Folkhälsorådet flyttas, enligt tilläggsyrkandet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
    
KS 
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Medborgarförslag ang krav på utökad förskoleverksamhet på 
förskolan Linden i Långemåla och förändrade barnomsorgsregler för 
Högsby kommun      

Kerstin och Björn Johansson, Långemåla, skriver i medborgarförslag daterat 
2012-04-12, att Högsby kommun behöver utreda vilka möjligheter det finns 
att tillgodose det långsiktiga behovet av barnomsorg för barnfamiljerna i 
Långemåla. Finns det möjlighet till utbyggnad och anpassning av de 
befintliga lokalerna eller kan Högsby kommun placera baracker vid 
sporthallen som det gjorts tidigare vid Fröviskolan i Högsby? Vilka 
möjligheter finns det till lösningar av förskoleverksamhet på Linden i 
Långemåla? Vilka ekonomiska investeringar i förskolan kan anses vara 
rimlig för att fler barn ska kunna få plats i verksamheten? Har Högsby 
kommun ekonomiska möjligheter att på lång sikt betala barnomsorg för barn 
i andra kommuner? Är det inte mer ekonomiskt fördelaktigt att erbjuda en 
nära barnomsorg i den egna kommunen? Om Högsby kommun vill utveckla 
sin landsbygd  och hålla den levande, som nämns i policyn för Högsby 
kommun, behöver satsningar göras, i detta fall på barnomsorgen i 
Långemåla.  

Dessutom önskar de att turordningsreglerna för barnomsorg inom Högsby 
kommun revideras så att det är syskonförtur som gäller i första hand och i 
andra hand ansökningsdatum. 
 
Förslagsställaren Kerstin Johansson deltar vid utbildningsutskottets möte. 
Gällande utbyggnad av förskolan Linden i Långemåla ställer sig 
utbildningsutskottet tveksamma. Över lång sikt är antalet platser vid 
förskolan tillräckligt. När det gäller syskonförtur tänker utbildningsutskottet 
ta det under övervägande. Utskottet efterfrågar en mer utförlig statistik över 
köer och antal födda barn i området. Man vill även ha information om hur 
många barn som beräknas i området den närmaste tiden. Kerstin Johansson 
påtalade vikten av att ge ordentliga motiv till ställningstaganden för att 
skapa förståelse för tagna beslut. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
Förslaget om utbyggnad av förskolan Linden i Långemåla avslås. Över lång 
sikt är antalet platser i närområdet tillräckligt.  
 
När det gäller förslaget om syskonförtur avser utbildningsutskottet överväga 
ett införande. 
_____ 
 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Förslaget om utbyggnad av förskolan Linden i Långemåla avslås. Över lång 
sikt är antalet platser i närområdet tillräckligt.  
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När det gäller förslaget om syskonförtur avser utbildningsutskottet överväga 
ett införande. 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag ang förskoleverksamheten i Långemåla 2012-04-13 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Kerstin Johansson 
Verksamhetschefen 
 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 22 (34) 
 
Kommunfullmäktige 2012-09-03  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 
 KF § 118   DNR: KU.2012.142  

 
 

Motion angående fullmäktigeberedning för skolfrågor     

Socialdemokraterna skriver i motion, inkommen 2012-06-11, att skolan är 
en av de viktigaste frågorna för Högsby kommun och föreslår därför att det 
tillsätts en fullmäktigeberedning som får i uppdrag att se över hur skolan 
skall vara utformad i Högsby kommun i framtiden. I uppdraget skall också 
barnomsorgen vara inkluderad då den är i stora delar integrerad med skolan. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
Motionen tillstyrks och förslaget att tillsätta en fullmäktigeberedning för att 
jobba med den framtida skolan och barnomsorgen i Högsby kommun 
bifalles. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 

Utbildningsutskottets förslag diskuteras. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen avsätter tre heldagar under hösten 2012 för att diskutera 
den framtida skol- och barnomsorgsverksamheten i Högsby kommun.  
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 

Yrkande 
För att alla partier ska få chansen att vara med i överläggningarna kring den 
framtida skolan och barnomsorgen föreslår Magnus Gabrielsson (S), som 
tillägg till kommunstyrelsens förslag, att Sverigedemokraternas (SD) 
representant i kommunstyrelsen och en representant för Vänstern (V) bjuds 
in till dessa dagar. 

Berndt Limegård (SD) bifaller motionen och föreslår att fullmäktige 
beslutar att tillsätta en beredningsgrupp, enligt motionärernas förslag. 

Heléne Danielsson (KD) föreslår att synpunkter hämtas in från 
föräldraföreningar och andra berörda. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två tilläggsförslag att ta ställning till 
och frågar om fullmäktige vill besluta enligt Magnus Gabrielssons (S) eller 
Berndt Limegårds förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 
Magnus Gabrielssons (S) tilläggsförslag. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunstyrelsen avsätter tre heldagar under hösten 2012 för att diskutera 
den framtida skol- och barnomsorgsverksamheten i Högsby kommun.  

Sverigedemokraternas (SD) representant i kommunstyrelsen och en 
representant för Vänstern (V) bjuds in till dessa dagar, enligt Magnus 
Gabrielssons (S) tilläggsförslag. 

Motionen är därmed besvarad. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   Samtliga gruppordförande 
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Motion angående rätt till heltid - rätt till deltid    

Socialdemokraterna har inlämnat en motion daterad 2011-04-01 angående 
rätt till heltid – möjlighet till deltid.  

Offentliganställda, till största delen kvinnor, har alltför ofta en schemalagd 
tjänstgöringsgrad som är mindre än heltid. Detta förhållande gäller också 
hos arbetsgivaren Högsby kommun.  

För att skapa en attraktivare arbetsplats och behålla utbildad personal med 
hög kompetens behöver årsarbetstiden vara heltid. För att vid 
nyanställningar få sökanden med rätt kompetens, till exempel inom skola, 
omsorgs- och vårdyrken ska grundschemat vara på heltid.  

Erfarenheten visar att arbetsgivaren lättare kan leda och fördela arbetet när 
medarbetarna har en heltidstjänst. Som en följd av detta torde behovet av 
vikarier vid semester och annan frånvaro minska. Möjligheterna för 
kompetenshöjning för personalen ökar. Den anställde kan försörja sig på sin 
lön och få en högre pensionsgrundande inkomst.  

Socialdemokraterna föreslår att denna motion lämnas till kommunstyrelsen 
för beredning så att arbetsgivaren Högsby kommun som en jämställd och 
attraktiv arbetsplats kan höja sysselsättningsgraden för samtliga scheman till 
heltid. Den anställde får då rätt till heltid men också en möjlighet att söka 
deltid enligt gällande regelverk.  

Personalutskottet skriver i protokoll 2012-06-13, § 27 att diskussion har 
förts i ledningsgruppen efter besöket av Uppvidinge kommun. Gemensamt 
anser ledningsgruppen att frågan är angelägen att arbeta vidare med och att 
det är ett långsiktigt arbete. 

 
Frågan angående bemanning bör även ses ur brukarperspektiv. PwC har på 
uppdrag av revisorerna granskat de personella reurserna i äldreomsorgen. 
Bedömningen i rapporten är bland annat att kommunstyrelsen bör uppdatera 
vårdtyngdsmätningar och resursfördelningsmodell. Det framgår också att 
verksamheten bör se över system för vikarier i syfte att få till stånd en mer 
systematiserad hantering. 

Personalutskottets förslag 

att  kommunchefen ska tillsätta en arbetsgrupp som syftar till att hitta 
system där medarbetarna inom äldre- och handikappomsorgen kan önska 
sysselsättningsgrad på sikt. Gruppen ska även undersöka hur 
resursfördelning ska ske och hur dessa bägge system, för resursfördelning 
och personalens arbetstid, kan samordnas. 
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Resultatet från arbetsgruppen ska redovisas under 2013 för socialutskottet 
och personalutskottet. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Ledamoten Jonas Erlandsson (S) föreslår att även utbildningsutskottets 
personal ska inkluderas i undersökningen. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunchefen får i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp som syftar till att 
hitta system där medarbetarna inom äldre- och handikappomsorgen samt 
ubildningsutskottets personal kan önska sysselsättningsgrad på sikt. 
Gruppen ska även undersöka hur resursfördelning ska ske och hur dessa 
bägge system, för resursfördelning och personalens arbetstid, kan 
samordnas. 

 
Resultatet från arbetsgruppen ska redovisas under 2013 för socialutskottet, 
personalutskottet och utbildningsutskottet. 

Motionen är därmed besvarad. 
_____ 

Yrkande 
Magnus Gabrielsson (S) instämmer i kommunstyrelsens förslag, men 
föreslår att redovisningen ska ske i maj 2013. 
 
Monika Olsberg (M) anser motionen bra och nödvändig, men föreslår att  
utbildningsutskottets personal inte tas med i utredningen och instämmer 
därför i personalutskottets beslut. 
 
Ingemar Svanström (C), med instämmande av Tommy Palmgren (V), ställer 
sig bakom kommunstyrelsens förslag. 
 
Jonas Erlandsson (S) föreslår att om inte hela redovisningen är färdig i maj 
ska ändå en delredovisning ske då.  
 
Heléne Danielsson (KD) ställer sig bakom kommunstyrelsens förslag samt 
Jonas Erlandssons (S) tilläggsyrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om fullmäktige vill besluta enligt kommunstyrelsens 
förslag eller Monika Olsbergs (M) förslag och finner att fullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 
 
 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 26 (34) 
 
Kommunfullmäktige 2012-09-03  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 KF § 119   DNR: KU.2011.116  
 
Ordförande frågar om fullmäktige ställer sig bakom Jonas Erlandssons (S) 
tilläggsyrkande och finner att Erlandssons tilläggsyrkande bifalles. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunchefen får i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp som syftar till att 
hitta system där medarbetarna inom äldre- och handikappomsorgen samt 
ubildningsutskottets personal kan önska sysselsättningsgrad på sikt. 
Gruppen ska även undersöka hur resursfördelning ska ske och hur dessa 
bägge system, för resursfördelning och personalens arbetstid, kan 
samordnas. 

 
Resultatet från arbetsgruppen ska redovisas under 2013 för socialutskottet, 
personalutskottet och utbildningsutskottet. En delredovisning ska ske i maj 
månad, enligt Jonas Erlandssons (S) tilläggsförslag. 

Motionen är därmed besvarad. 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Kommunchefen 
Personalchefen 
Verksamhetschefen 
Ekonomiansvarig 
Områdeschefer för vård och omsorg 
 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 27 (34) 
 
Kommunfullmäktige 2012-09-03  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 
 KF § 120   DNR: KU.2012.154  

 
 

Medborgarförslag om skolskjuts från Kolsrum till Fröviskolan    
Patrik Svensson, Högsby skriver i medborgarförslag daterat 2012-07-17, att 
han skulle vilja att det ordnas skolskjuts från Kolsrum till Fröviskolan till 
höstterminen börjar, alternativt väl upplyst cykelväg. Det bor i alla fall fyra 
barn i olika åldrar som ska gå i skolan till hösten och det är helt orimligt och 
oacceptabelt att de ska tvingas gå/cykla på dåligt eller inte alls upplysta 
vägar i mörker/snö/regn/blåst och som dessutom trafikeras av tung trafik 
och annan trafik med hög hastighet. 
Skolskjutstrafik har förekommit här för ett par år sen, så det borde inte vara 
svårt att lösa. 
  
Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 2012-07-30 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   UU 
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Interpellation angående Stångådalsbanan  

Tommy Palmgren (V) har upprättat en interpellation daterad 2012-06-14 
angående Stångådalsbanan och vill att Berga station även fortsättningsvis 
ska vara en kommunikationsknytpunkt. Palmgren har efter undersökning av 
konsekenser kommit fram till att ett borttagande av ”reservatstriangeln” i 
Berga för ett extraspår nog ligger i kommunens och även statens intresse. Ur 
statens synpunkt kan tidsbesparingen knappast uppvägas av kostnaden. Ur 
kommunens och även resandekategorier från bussar och anslutande så är 
Berga för närvarande en väldigt stategiskt placerad plats att byta på. Vad 
som krävs är grundläggande åtgärder på ett antal ställen utmed själva 
banvallen på Stångådalsbanan där det behövs förstärkning och 
ombyggnation av en felaktig grundläggning. Dessutom behövs en extra 
satsning på underhållsverkstäder för tågen och en gradvis investering i nya 
tåg under kommande år.  

Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) redovisar sitt svar på 
interpellationen enligt följande: 
 
”I mångt och mycket är detta riktigt och har en positiv inriktning. 
Vi vill få till en utökad, snabbare, robustare och modernare trafik på 
Stångådalsbanan. 
 
Att ett nytt triangelspår i Berga skulle innebära att ”knytpunkten” Berga 
skulle försvinna stämmer dock inte. 
 
Vi vill komma ifrån dagens faktum att tågen måste ändra färdriktning och 
därmed ge möjligheter för den interregionala trafiken att i framtiden kunna 
få en kortare restid för hela sträckan Kalmar – Linköping. 
 
De planer som finns för andra typer av trafik, pendlingsstråk av mer lokal 
karaktär på Stångådalsbanan både i norr och söder ger vid handen att dessa 
tåg även i framtiden kommer att stanna i Berga. 
 
Om de planerade investeringarna genomförs blir förändringen för Högsby 
kommun att stopp för av/påstigning på interregionala tåg upphör i Berga 
men blir kvar i Högsby. 
 
Alla blir egentligen vinnare och inte minst för medborgare och näringsliv 
längs Stångådalsbanan. 
 
Vi ska också komma ihåg att Bockabanans trafik även fortsättningsvis 
använder Berga som fast punkt. 
 
Naturligtvis kommer tidtabellsupplägg och synkronisering av bussar mm 
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 KF § 121   DNR: KU.2012.158 
  

att vara avgörande för hur vi alla upplever en bra kollektivtrafik. Här 
kommer vi att jobba nära trafikhuvudmannen för att få till det på bästa sätt.  
 
Kommunerna som samverkar kring infrastruktur jobbar målmedvetet 
för att utforma förslag för en bättre kollektivtrafik.” 
 
Tommy Palmgren (V) förklarar sig nöjd med svaret. Därefter följer debatt 
och inlägg görs av flera ledamöter. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen är besvarad. 
 
 
Beslutsunderlag 
Interpellation 2012-08-06 
svar på interpellation tommy palmgren.doc  
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 KF § 122   DNR: KU.2012.175  

 
 

Enkel fråga angående nedläggningen av Konsumbutiken i Fågelfors  
Ing-Britt Loberg (S) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och efterhör med anledning av att Konsumentföreningen i 
Oskarshamn beslutat att lämna ut Konsumbutiken i Fågelfors till 
försäljning, om kommunen blivit kontaktad angående detta beslut. 
 
Ingemar Svanström (C) förklarar att han inte känner till om någon blivit 
kontaktad av Konsumentföreningen. 
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 KF § 123   DNR: KU.2012.176  

 
 

Enkel fråga angående förberedelse för fiberutbyggnaden  
Sune Olsson (SD) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och efterhör om det läggs ner fiber samtidigt som det 
förbereds för nya va-ledningen mellan Högsby och Ruda. 
 
Ingemar Svanström (C) förklarar att kommunfullmäktige beslutat att i 
samband med dikesgrävningen för utbyggnaden av överföringsledning för 
vatten och avlopp mellan Högsby och Ruda, ska förberedelse för 
bredbandsutbyggnad ske.  
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 KF § 124   DNR: KU.2010.144  

 
 

Enkel fråga angående farthinder på Kyrkogatan i Högsby      
Leif Gustafsson (SD) vänder sig till ordföranden i Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK), Roland Waern (M) och efterhör när 
farthindret på Kyrkopgatan ska flyttas. 
 
Roland Waern (M) svarar att förbundsdirektionen på ÖSK håller på att 
behandla ärendet och att ett förslag med största sannolikhet kommer att 
presenteras på något av de närmaste fullmäktigesammanträdena. 
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